

k:\secretaria\segeexp\2017\06 òrganos colegiados\01 pleno\01 sesiones\001 minuta 01 ordinaria 26 enero\acta transparencia.doc

ACTA DE LA SESSIÓ N° 1/2017, DE CARÀCTER ORDINARI DE L' AJUNTAMENT PLE CELEBRADA EL VINT-I-SIS DE GENER DE DOS MIL DISSET.

Al municipi de Canals, en el Saló de Sessions de la casa consistorial, Pl. de la Vila núm 9, el vint-i-sis de gener de dos mil disset, essent les vint-i-una hores y cinc minuts (21:05 hores).

Presideix el Sr. Alcalde, D. Joan Carles Pérez Pastor, **assistint els regidors/es** D. Antonio Sanchez Aguado i D^a M^a Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i D^a Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); D^a Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Francisco López Trigueros, D^a Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco (del Grup Municipal Reiniciem Canals).

No assisteix el regidor D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV), disculpant l'Alcalde la no assistència.

D. Antonio Sanchez Aguado (del Grup Municipal Compromis), s'absenta de la sessió durant el tractament del punt 8 de l'orde del dia, sent les 21:31 hores, reincorporant-se durant el tractament del mateix punt 8 de l'orde del dia, sent les 21:33. hores.

D. Francisco López Trigueros (del Grup Municipal Popular) abandona la sessió, no reincorporant-se ja a la mateixa, durant el tractament del punt 8 de l'orde del dia, sent les 21:41 hores.

Assisteix com a Secretari D. José M^a Trull Ahuir, Secretari de l'Ajuntament de Canals. Així mateix assisteix l'Interventor de l'Ajuntament de Canals D. Vicente Sancho-Miñana Sanchez, que abandona la sessió en el permís de l'Alcalde, no reincorporant-se ja a la mateixa després del tractament del punt 7 de l'orde del dia, sent les 21:27 hores.

Per l'Alcaldia, després del tractament del assumpte del punt 7 de l'orde del dia de la sessió, sent les 21:25 hores del dia vint-i-sis de gener de dos mil disset, s'acorda una interrupció per uns minuts per a descans dels assistents i procedir a fotocopiar els precs i preguntes presentats pels regidors, continuant la sessió a les 21:30 hores del mateix dia.

Havent-se comprovat la presència del President i del Secretari, així com l'existència del quorum exigít per l'article 90 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que s'aprova el Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (d'ara en avant ROF) per a la vàlida constitució del Ple, el Sr. President declara oberta la sessió que es va desenvolupar d'acord amb el següent,

ORDRE DEL DIA

1. DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS

PART RESOLUTIVA

2. APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D'ACTES CORRESPONENTS A LES SEGÜENTS SESSIONS DE L'AJUNTAMENT PLE:

- Minuta 10 de 29 de setembre de 2016.
- Minuta 11 de 27 d'octubre de 2016.
- Minuta 12 de 24 de novembre de 2016.
- Minuta 13 de 25 de novembre de 2016.

3. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL D'ECONOMIA I ESPECIAL DE COMPTES.

3.1. PROPOSTA DEL REGIDOR DELEGAT D'ECONOMIA DE 23 DE NOVEMBRE DE 2016 DE DESAFECTACIÓ DE BENS MOBLES MUNICIPALS.

4. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE SOCIETAT, CULTURA, D'URBANISME I MEDI AMBIENT.

4.1. MOCIÓ FORMULADA PEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS (RE N° 5047, DE 3 DE NOVEMBRE DE 2016)

5. ASSUMPTES D'URGÈNCIA (ARTS. 83 I 91.4 DEL ROF).

PART DE CONTROL DELS ÒRGANS DE GOVERN
--

6. DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA PRESES DES DE LA DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, D'ACORD AL QUE DISPOSA L'ARTICLE 42 DEL R.O.F.

7. DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL PER DELEGACIÓ DEL PLE MITJANÇANT ACORD DE DATA 14-07-15, D'ACORD AL QUE DISPOSA L'ARTICLE 115 DEL R.O.F.

8. PRECS I PREGUNTES.

1. DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS

1.1. Es dona compte de l'escrit dels lletrats (RE 91, de 5 de gener de 2017) al que s'adjunta Sentència recaiguda en el recurs d'apel·lació n° 58/12, Sentència 1025 de 14 de desembre de 2017, de la Secció 1ª de la Sala del Contenciós Administratiu del Tribunal Superior de Justícia de la Comunitat Valenciana. La Sentència desestima el recurs d'apel·lació interposat per l'Ajuntament, condemna al recurrent a les costes, y assenyalant que no es ferma.

La Corporació Municipal queda assabentada.

1.2. Es dona compte de la Resolució de 30 de novembre de 2016 per la que es modifica les Resolucions de 3 de juliol de 2015 y de 8 de juliol de 2015, de l'Alcaldia Presidència, sobre delegacions de l'Alcalde en diferents regidors de l'Ajuntament de Canals. La Resolució en el seu dispositiu primer assenyalava:

"PRIMER. Modificar puntualment les delegacions d'atribucions efectuada a través de la Resolució de 3 de juliol de 2015, de l'Alcaldia Presidència, sobre delegacions de l'Alcalde en diferents regidors de l'Ajuntament de Canals (modificada per Resolució de 8 de juliol de 2015), per el que afecta a les delegacions que es feien a la exregidora Sra XXXXXXXXXXXX que passen a fer-se en favor del actual regidor Sr. Andreu Lluch Orts.

Per tant al regidor Sr. Andreu Lluch Orts es deleguen, en caràcter de delegació especial, els següents assumptes dins de les respectives àrees:

Dins del ÀREA A. ÀREA DE COORDINACIÓ ADMINISTRATIVA, SERVEIS DE BENESTAR SOCIAL I GOVERN OBERT; delegació especial respecte dels assumptes: A.3. Participació Ciutadana i A.4. Transparència.

Dins del ÀREA D. ÀREA D'URBANISME I MEDI AMBIENT; delegació especial respecte dels assumptes: D.5. Medi Ambient: Espais naturals. Reforestació. Campanyes de sensibilització. Educació Ambiental."

La Corporació Municipal queda assabentada

1.3. Es dona compte de la Resolució de 25 de gener de 2017, sobre adhesió al Programa Pacte d'Alcaldies pel clima i energia sostenible 2016.

La Corporació Municipal queda assabentada

2. APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D'ACTES CORRESPONENTS A LES SEGÜENTS SESSIONS DE L'AJUNTAMENT PLE:

2.1. Minuta 10 de 29 de setembre de 2016.

No produint-se observacions, el Sr. President sotmet a votació sense més tràmits la Minuta 10/2016, **donant el següent resultat: Vots a favor: 16**, corresponents als Srs./Sres. D. Joan Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i D^a M^a Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromís); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i D^a Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); D^a Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Francisco López Trigueros, D^a Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco (del Grup Municipal Reiniciem Canals); **Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap.**

Considerant-se aprovada, per tant, d'acord amb el que disposa l'art. 91.1 del ROF y 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana

2.2. Minuta 11 de 27 d'octubre de 2016.

No produint-se observacions, el Sr. President sotmet a votació sense més tràmits la Minuta 11/2016, **donant el següent resultat: Vots a favor: 16**, corresponents als Srs./Sres. D. Joan Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i D^a M^a Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromís); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i D^a Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); D^a Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Francisco López Trigueros, D^a Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco (del Grup Municipal Reiniciem Canals); **Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap.**

Considerant-se aprovada, per tant, d'acord amb el que disposa l'art. 91.1 del ROF y 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana

2.3. Minuta 12 de 24 de novembre de 2016.

No produint-se observacions, el Sr. President sotmet a votació sense més tràmits la Minuta 12/2016, **donant el següent resultat: Vots a favor: 16**, corresponents als Srs./Sres. D. Joan Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i D^a M^a Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromís); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i D^a Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); D^a Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Francisco López Trigueros, D^a Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco (del Grup Municipal Reiniciem Canals); **Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap.**

Considerant-se aprovada, per tant, d'acord amb el que disposa l'art. 91.1 del ROF y 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana

2.4. Minuta 13 de 25 de novembre de 2016.

No produint-se observacions, el Sr. President sotmet a votació sense més tràmits la Minuta 13/2016, **donant el següent resultat: Vots a favor: 16**, corresponents als Srs./Sres. D. Joan Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i D^a M^a Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromís); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i D^a Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); D^a Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Francisco López Trigueros, D^a Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco (del Grup Municipal Reiniciem Canals); **Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap.**

Considerant-se aprovada, per tant, d'acord amb el que disposa l'art. 91.1 del ROF y 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana

3. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL D'ECONOMIA I ESPECIAL DE COMPTES.

3.1. PROPOSTA DEL REGIDOR DELEGAT D'ECONOMIA DE 23 DE NOVEMBRE DE 2016 DE DESAFECTACIÓ DE BENS MOBLES MUNICIPALS.

Es dóna compte de la Proposta d'acord del regidor delegat de 23 de novembre de 2016 (original en castellà), que ha sigut dictaminada favorablement per la Comissió Informativa Municipal d'Economia i Especial de Comptes en sessió celebrada el dia 12 de desembre de 2016, sessió 12/2016, i que se sotmet a votació en el present punt.

...

No produint-se intervencions, **el Sr. President sotmet a votació** sense més tràmits la **proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16**, corresponents als Srs./Sres. D. Joan Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i D^a M^a Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromís); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i D^a Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); D^a Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Francisco López Trigueros, D^a Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco (del Grup Municipal Reiniciem Canals); **Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap.**

...

Per tant, l'Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD:

“ANTECEDENTES

1.- Informe de fecha 16 de junio de 2016, del Jefe de la Brigada de Obras de este Ayuntamiento, en el que se pone de manifiesto el estado de inservibles de los siguientes vehículos.

- Furgoneta mixta Citroën C-15, matrícula XXXXXXXX
- Turismo Renault Megane, matrícula XXXXXX
- Furgoneta mixta Ford Transit, matrícula XXXXXX

2.- Providencia de la Alcaldía, de fecha 22 de junio de 2016, solicitando informes al respecto de los vehículos citados.

3.- Informe del Servicio de Patrimonio de fecha 24.06.2016, que cuenta con el visto y conforme de la Secretaría General

4.- Volcados de pantalla de las fichas 5, 3 y 4 del Epígrafe 5º (Vehículos) del Inventario de Bienes Municipal, a fecha 31.12.2005, aprobado mediante acuerdo del Ayuntamiento Pleno de fecha 31.03.2011, relativo a los vehículos:

- Furgoneta mixta Citroën C-15, matrícula XXXXXXXX
- Turismo Renault Megane, matrícula XXXXXX
- Furgoneta mixta Ford Transit, matrícula XXXXXX

5.- Volcados de pantalla de los datos obrantes en la Dirección General de Tráfico relativo a los vehículos:

- Furgoneta mixta Citroën C-15, matrícula XXXXXXXX
- Turismo Renault Megane, matrícula XXXXXX
- Furgoneta mixta Ford Transit, matrícula XXXXXXXX

6.- Informe del Ingeniero Técnico Municipal, de fecha 28.06.2016, en el que se señala que los citados vehículos resultan inutilizables para los Servicios Municipales.

7.- Informe-propuesta de inicio del expediente de desafectación del Jefe del Servicio de Patrimonio, de fecha 4 de julio de 2016, que cuenta con el visto y conforme de la Secretaría General.

8.- Propuesta de inicio del expediente de desafectación, del Concejal Delegado de Patrimonio, de fecha 08.07.2016

9.- Escrito de 08.07.2016, solicitando la fiscalización del expediente, contando con diligencia del Administrativo del Servicio de Patrimonio haciendo constar la devolución del mismo contando con la fiscalización de conformidad de la Intervención Local.

10.- Certificado de la Comisión Informativa de Economía y Especial de Cuentas, de fecha 19.09.2016, que contiene el dictamen favorable de la propuesta.

11.- Certificado del acuerdo del Ayuntamiento Pleno, de fecha 29.07.2016, por el que se inicia expediente para la desafectación del Servicio Público los vehículos mencionados en el punto 5.2.

12.- Anuncio de fecha 4 de octubre de 2016, firmado por el Sr. Alcalde-Presidente, sobre exposición pública del acuerdo del Pleno de este Ayuntamiento relativo a la desafectación.

13.- Edicto en el Boletín Oficial de la Provincia de fecha 20.10.2016 (nº 203).

14.- Diligencia de exposición pública en el Tablón de Anuncios Municipal.

15.- Informe de fecha 22.11.2016, de la funcionaria encargada del Registro General de este Ayuntamiento, sobre no presentación de escrito ni reclamación alguna al respecto del expediente de razón.

16.- Informe del Servicio de Patrimonio, de fecha 23 de noviembre de 2016, que cuenta con el visto y conforme de la Secretaría General.

A estos antecedentes le son de aplicación los siguientes:

FUNDAMENTOS DE DERECHO

PRIMERO. - Legislación aplicable

-Artículos 22.2.l), 47.2.n) y 81 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.

- Artículo 179 de la Ley 8/2010, de Régimen Local de la Comunidad Valenciana.

- Artículos 8 y 35 del Reglamento de Bienes de las Entidades Locales, aprobado por RD 1372/1986, de 13 de junio (RBEL).

SEGUNDO. - Procedimiento

Mediante el expediente de desafectación se consigue la alteración de la calificación jurídica de un bien, de dominio público convirtiéndolo en bien de carácter patrimonial, el primer requisito será el de acreditar su oportunidad y legalidad.

El procedimiento será el siguiente:

1. *Providencia de Alcaldía*
2. *Informe del Servicio con el visto y conforme de la Secretaría.*
3. *Informe técnico*
4. *Acuerdo del Pleno. (Mayoría Absoluta)*
5. *Información pública: anuncio en el Boletín Oficial de la Provincia*
6. *Certificado de las alegaciones presentadas*
7. *Informe Técnico sobre las alegaciones*
8. *Informe del Servicio sobre las alegaciones con el visto y conforme de la Secretaría.*
9. *Acuerdo definitivo del Pleno (Mayoría Absoluta)*
10. *Acto de recepción formal*

El órgano competente será el Pleno, que en primer lugar adoptará acuerdo aprobando el inicio del procedimiento para la desafectación de bien mueble.

Una vez acordado su inicio, se procederá al trámite de información pública por el plazo de un mes, mediante anuncio en el Boletín Oficial de la Provincia y en el tablón de anuncios del Ayuntamiento, para que los interesados puedan presentar las alegaciones que se estimen pertinentes.

Las alegaciones presentadas se evaluarán en informe técnico, y sobre ellas se realizará también un informe jurídico, sometiéndose a la estimación o desestimación del Pleno, que a su vez procederá a la aprobación de la desafectación del dominio público de los bienes muebles objeto del expediente.

La resolución deberá ser motivada dejando acreditada la oportunidad y la legalidad de la misma, tal y como se establece en el Art. 179.1 de la Ley 8/2010, de 23 de junio, en consonancia con

el Art. 81.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril y el Art. 8.1 del R. D. 1372/1986, de 13 de junio.

TERCERO. - Competencia orgánica:

Desde el punto de vista de la competencia para aprobar un cambio de calificación jurídica, la ley 7/85, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local, establece en su artículo 22.2.l), la competencia del Pleno y en su artículo 47.2.n) el quorum de mayoría exigible para este tipo de acuerdos, todo ello en consonancia con la previsión existente en el artículo 179 de la Ley 8/2010, de 23 de junio, de Régimen Local de la Comunidad Valenciana.

A la vista de los antecedentes y fundamentos puestos de manifiesto el Pleno de este Ayuntamiento ACUERDA:

PRIMERO. - Desafectar del Servicio Público los vehículos que se señalan a continuación, y que pasan a calificarse como patrimoniales:

- Furgoneta mixta Citroën C-15, matrícula XXXXXXXX
- Turismo Renault Megane, matrícula XXXXXXXX
- Furgoneta mixta Ford Transit, matrícula XXXXXXXX

SEGUNDO. - Se faculta a la Alcaldía-Presidencia para la ejecución de lo acordado.

TERCERO. - Notificar la presente resolución a la Intervención Local y al Servicio de Patrimonio, a los efectos pertinente”

4. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE SOCIETAT, CULTURA, D'URBANISME I MEDI AMBIENT.

4.1. MOCIÓ FORMULADA PEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS (RE Nº 5047, DE 3 DE NOVEMBRE DE 2016)

Es dóna compte de la Proposta d'acord (Moció del Grup Municipal Reiniciem Canals amb RE 5047, de 2 de novembre de 2016), que va ser dictaminada favorablement per la Comissió Municipal Informativa de Societat, Cultura, d'Urbanisme i Medi Ambient, en sessió celebrada el dia 12 de gener de 2017 (sessió 1/2017), i que se sotmet a votació en el present punt.

...

Obert torn d'intervencions, es produeixen les que, **en síntesi**, s'assenyalen :

El **Sr. Tornero Soriano** (del Grup Municipal Reiniciem Canals) manifestant que bé bona nit a tots, deia Jean-Jacques Rousseau, que solament som curiosos en proporció a la nostra cultura. Es la nostra cultura la que ens proporciona la nostra identitat com a poble. El Patrimoni Cultural és evidentment una part fonamental del inventari cultural d'una població. Lles nacions unides parlen també de la importància del patrimoni cultural, en els seus termes, diuen que per a existir cada persona necessita donar testimoniatge de la seua vida diària, expressar la seua capacitat creativa i preservar els traços de la seua història, açò solament és aconseguit a través del Patrimoni Cultural. Es per tant evident la importància que la cultura i el patrimoni cultural tenen en la confecció de la memòria col·lectiva, el nostre poble la vila de Canals, ha patit al llarg del temps una important desfeta del seu Patrimoni Històric i Artístic, la desaparició del Palau dels Borja, Església Gòtica de la Sang, el Teatre Espanyol, llavadors públics, etc, Una desaparició ocorreguda en clara contradicció amb normes i criteris culturals. Afortunadament també hi ha hagut alguns episodis positius com la restauració de la

Torreo, el oratori del Palau dels Borja, llavadors públics de Aiacor i una acceptable ordenació de la Plaça Major i el Barri de Sant Vicent, però ens queda un important patrimoni en un greu perill de destrossa o desaparició, l'arquitectura de l'aigua és per exemple, juntament amb els llavadors, partidors, aqüeductes, arcaetes, sèquies, etc, un dels nostres valors més genuïns i identificatius. Es per tot açò que des de Reiniciem Canals, juntament amb l'Associació Cultural la Pebrella, atenent a la importància, que para nosaltres té el Patrimoni Cultural i tenint en compte les singularitats del nostre poble, hem decidit portar avant aquesta moció. Una moció que ve a demanar una declaració d'intencions, l'aprovació d'una proposta en la qual el nostre Consistori pose en valor, el nostre patrimoni i es comprometa a preservar-ho. Una moció que no quede en paper mullat i signifiqui l'inici d'un procediment que acabe en la declaració de béns de rellevància local de diferents monuments arquitectònics i patrimonials de la nostra població, com l'arquitectura de l'aigua, les ximeneres industrials, plafons ceràmics, o el conegut com el molí de Ferri. Pretenem en la moció que es pose en el lloc de rellevància que li correspon el nostre patrimoni cultural, que es comence a recórrer aqueix camí que ens porte a la recompensa del reconeixement del valor cultural del nostre poble i la preservació de la nostra cultura per mantenir viva aqueixa memòria col·lectiva. Diu l'arqueòleg de l'Ajuntament d'Alacant, XXXXXXXXXXXXX, que el nostre patrimoni com a memòria d'experiències passades, relaciona diferents generacions, com a fidel conductor entre els quals estaven abans i els que vindran després, d'aquestes experiències prèvies. Podem aprendre i millorar, i aquesta raó per a protegir el patrimoni històric, com a referent i realitat té un valor afegit en la nostra societat actual, que tendeix a prevaldre artificialment el nou, transformant-ho en objecte d'usar i tirar, una societat que fabrica i consumeix novetats a un ritme trepidant i que ràpidament converteix l'antic en vell. Es obligació a més per part de les institucions públiques la seua protecció com es mostra en l'article 46 de la Constitució Espanyola, on diu que: "els poders públics garantiren la conservació i promouran l'enriquiment del patrimoni històric, cultural i artístic dels pobles d'Espanya, i dels béns que ho integren, qualsevol que siga el seu règim jurídic i la seua titularitat. La Llei Penal sancionara els atemptats contra aquest Patrimoni", o al preàmbul de la llei 4 /1998 d'11 de juny de la Generalitat de Patrimoni Cultural Valencià. Que ens diu que: el Patrimoni Valencià és una dels principals senyals d'identitat del poble valencià i del testimoniatge, de la seua contribució a la cultura universal, els béns que ho integren constitueixen un legat patrimonial, d'inapreciable valor, la conservació i enriquiment del com correspon a tots els valencians i especialment a totes les Institucions i als poders públics que ho representen. La moció que presentem consta de 4 punts, que seran els acords que s'adoptaren en el cas de la seua aprovació. En primer lloc que es revisen el catàleg de béns de rellevància local, que ja conste com a tal als arxius de cultura de la Generalitat Valenciana, i que es prenguen les mesures adients per tal de preservar-los. En segon lloc que s'inicien les gestions per declarar béns de rellevància local, a l'edifici conegut com el molí de Ferri, les ximeneres industrials, els plafons ceràmics de devoció popular, i els llavadors, partidors i arcaetes. En tercer lloc que es prenguen mesures de protecció mentre dura el procés de declaració de béns de rellevància local, dels béns als quals s'ha fet esment en l'apartat anterior. I finalment el quart punt la petició per part de l'Ajuntament de les peticions, ajudes i assessorament per a fer front a la petició. Es aquesta moció una moció que pretenem siga una moció de consens, segurs com estem de la importància que para tots nosaltres representa el nostre patrimoni cultural, per açò esperem evidentment la seua aprovació moltes gràcies.

El Sr. Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista) assenyalat que bona nit a tots. Des del Grup Municipal Socialista es va a donar suport a aquesta moció presentada per Reiniciem, no tant pel contingut dels acords que ja en un altre plenari anterior i en alguna comissió s'ha dit que possiblement alguns siguen inaplicables de forma immediata, però si quant al tenor, quant a l'esperit que pense que transmet la moció i és posar damunt de la taula d'aquest Consistori la importància del Patrimoni Local, el Patrimoni Local sense citar a ningú. El Patrimoni local també ens diu o la conservació o la protecció que li donem al Patrimoni local, també ens diu qui som com a poble. Evidentment l'orgull més gran que té un poble és el seu patrimoni, el patrimoni no solament immobiliari o patrimonial, com fa referència aquesta moció, sinó també a l'immaterial i l'exemple més clar són les passades festes Sant Antonianes que hem gaudit en aquest poble. Protegir el Patrimoni no és solament protegir el que diu la moció, protegir i tal vegada és un record a tots, a molts membres d'aquesta taula, és no embrutar parets i edificis com contínuament veiem per ací en el nostre poble,

que tal vegada siguem edificis que no tenen la importància dels quals es nomenen ací, però que també és patrimoni local veure el nostre poble més net d'anuncis, convocatòries, etc,. Ja dic que el PSOE, evidentment, pensa que qualsevol protecció, i més aquest Regidor-Delegat de Patrimoni, pensa que qualsevol protecció que es faça al Patrimoni Local i posar damunt de la taula aquest tema tan important és positiu. I anem a abordar-ho com ja ho hem fet en companyia del Regidor delegat d'Urbanisme, que ha estat fent gestions bastant intenses, per a protegir i desenvolupar proteccions del nostre Patrimoni. Per tant aquest Ajuntament ja ha pres en part mesures per a la protecció del Patrimoni Local i esperem que aquesta moció doncs pugui desemboïcar-se en el treball diari de l'Ajuntament i puguem arribar, sinó a tot, fins i tot a més del que la proposta d'acord diu d'aquesta moció. Per tant, solament quedar donar el nostre recolzament a la moció que heu presentat.

El **Sr. Alcalde** manifestant que evidentment anem a fer una declaració d'intencions. Agrair públicament en nom propi i en nom de la corporació a la Pebrera la seua activitat cultural i, en aquest cas, de l'interès que mostra pel nostre patrimoni. Crec que supose que tirarà endavant la moció, per tant crec que és una cosa positiva que l'Ajuntament almenys faça una declaració d'intencions en la qual mostra la seua voluntat de protegir el poc Patrimoni que ens queda. Simplement doncs ara començarà l'expedient, esperem a veure com l'hem de desenvolupar en el treball diari de la nostra corporació o del nostre Ajuntament i bé hauré de començar a fer treball. Si us sembla votem.

...

No produint-se altres intervencions, **el Sr. President sotmet a votació** sense mes tràmits **la proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16**, corresponents als Srs./Sres. D. Joan Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i D^a M^a Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromís); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i D^a Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); D^a Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Francisco López Trigueros, D^a Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco (del Grup Municipal Reiniciem Canals); **Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap.**

...

Per tant, l'Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD:

Vistala Moció formulada pel grup municipal Reiniciem Canals (RE núm 5047, de 3 de novembre de 2016) i que diu el següent:

Vicent Tornero Soriano, portaveu del Grup Municipal Reiniciem Canals, presenta per a la seua aprovació la següent

DATA 3 NOV 2016
REGISTRE D'EMISSIÓ
5048

MOCIÓ PER A LA DECLARACIÓ DE BÉNS DE RELLEVÀNCIA LOCAL

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

1. L'article 47 de la convenció sobre la protecció del patrimoni mundial, cultural i natural de la Conferència General de l'Organització de les Nacions Unides per a l'Educació, la Ciència i la Cultura (UNESCO), en la seua 17a, reunió celebrada a París del 17 d'octubre al 21 de novembre de 1972, constata:
"Que el patrimoni cultural i el patrimoni natural estan cada vegada més amenaçats de destrucció, no solament per les causes tradicionals de deterioració sinó també per l'evolució de la vida social i econòmica que les agreuja amb fenòmens d'alteració o de destrucció encara més terribles.
2. L'article 46 de la Constitució Espanyola estableix: *"Els poders públics garantirán la conservació i promourán l'enriquiment del patrimoni històric, cultural i artístic dels pobles d'Espanya i dels béns que ho integren, qualsevol que siga el seu règim jurídic i la seua titularitat. La llei penal sancionará els atemptats contra aquest patrimoni."*
3. El preàmbul de la Llei 4/1998, d'11 de juny, de la Generalitat Valenciana, del Patrimoni Cultural Valencià diu *"El patrimoni cultural valencià és una de les principals senyes d'identitat del poble valencià i el testimoni de la seua contribució a la cultura universal. Els béns que l'integren constitueixen un llegat patrimonial d'inalienable valor, la conservació i enriquiment del qual correspon a tots els valencians i, especialment, a les institucions i als poders públics que el representen"*.
4. Al Decret 62/2011, de 20 de Maig del Consell, pel qual es regula el procediment de declaració i el règim de protecció dels béns de rellevància local, a l'apartat 1-d) de l'article 3 descriu com espais etnològics d'interès local: *"aquells paratges, construccions o instal·lacions o conjunt seus vinculats a la cultura, a les formes de vida tradicionals i a les activitats pròpies i representatives del seu àmbit local, comarcal o provincial."*
5. Per altra banda, l'arqueòleg de l'Ajuntament d'Alacant [REDACTED], amb pràctica professional pública i privada als camps de la l'Arqueologia, la Història i la Gestió del Patrimoni Cultural afirma: *"El Patrimoni Històric és un llegat que permet establir vincles. En qualsevol escenari, el patrimoni històric és un llegat que ens vincula amb el passat i ho actualitza; ho fa present i tangible. No és passat mort, velles ruïnes, objectes polsosos o vetustes façanes: és història materialitzada. De fet, l'origen llatí del terme, patrimonium ("el que ve dels pares"), evoca el valor del patrimoni històric com a vincle i herència: el que hem heretat dels nostres avantpassats, la qual cosa ve del passat i es transmet al futur. El nostre patrimoni, com a memòria d'experiències passades, relaciona a diferents generacions, com a*



**REINICIEM
CANALS**

fil conductor entre els quals estaven abans i els que vindran després. D'aquestes experiències prèvies podem aprendre i millorar. I aquesta raó per a conservar i protegir el patrimoni històric com a referent i realitat té un valor afegit en la nostra societat actual, que tendeix a prevaldre artificialment el nou, transformant-ho en objecte d'usar i tirar; una societat que fabrica i consumeix novetats a un ritme trepidant, i que ràpidament converteix l'antic en vell". (PetroBIM, 21 d'abril de 2016).

El nostre poble, la vila de Canals, ha sofert al llarg dels temps una important desfeta del seu patrimoni històric i artístic com ha sigut la desaparició del Palau dels Borja, l'església gòtica de la Sang, Teatre Espanyol, llavadors públics, etc., ocorreguda en clara contradicció amb normes i criteris culturals com els que hem reproduït. Afortunadament també hi ha agut alguns episodis positius: restauració de la Torrassa i l'oratori del Palau dels Borja, llavadors públics del Goleró i Aincor, i una acceptable ordenació de la Plaça Major i barri de Sant Vicent.

I encara ens queda un important patrimoni en un greu perill de destrucció i/o desaparició: l'arquitectura de l'aigua (llavadors, partidors, aqüeductes/arcadetes, séquies, etc.) i les xemeneies industrials que tan bé marquen el nostre perfil urbà i de les que ja s'han destruït algunes.

Per tot l'exposat es proposa al proper Plc de la Corporació que es prenguen els següents:

ACORDS

1. Es prenguen les mesures oportunes per protegir els elements, ja declarats Bé de Rellevància Local que consten als arxius de la Conselleria de Cultura de la Generalitat Valenciana.
2. S'inicien de **forma urgent** les gestions per declarar Béns de Rellevància Local, atenent les directrius que s'estableixen al Decret 62/2011 de 20 de Maig del Consell, pel qual es regula el procediment de declaració i el règim de protecció dels béns de rellevància local, els següents elements:
 1. Plafons ceràmics devocionals antics, anteriors a 1939, que no formen part ja del catàleg de Béns de Rellevància Local.
 2. Llavadors públics i privats situats a la vora del Riu dels Sants i les séquies de la Vila i Ranes en tot el seu recorregut. Així com els partidors del mateix recorregut.
 3. Aqüeductes (coneguts com a *arcadetes*) de rec.
 4. Xemeneies industrials.
 5. Plafons ceràmics devocionals posteriors a 1939, que no formen part ja del catàleg de Béns de Rellevància Local.
 6. Edifici del conegut com *Molí de Ferri*, al costat del riu Canyoles i integrat dins el conjunt de la factoria Rodrigo Sancho, S.A., exemple d'arquitectura industrial antiga.
3. S'adopten de **manera immediata** les mesures legals previstes, atenent, entre altres, al que disposa el Decret 62/2011 de 20 de Maig del Consell, pel qual es regula el procediment de declaració i el règim de protecció dels béns de rellevància local, per tal d'evitar qualsevol destrucció i/o desaparició durant el procés de gestió de declaració de Bé de Rellevància Local.



**REINICIEM
CANALS**

4. Demanar les ajudes i/o subvencions adients a les institucions autonòmiques i provincials, així com assessorament i suport tècnic.

Canals, 2 de novembre de 2016.

Vicent Tornero
Portaveu del Grup Municipal Reiniciem Canals

El Ple acorda la seua aprovació.

5. ASSUMPTE D' URGENCIA (ARTS. 83 I 91.4 DEL ROF).

El Sr. Alcalde pregunta si algun Grup per raons d'urgència desitja sotmetre a la consideració del Ple algun assumpte no compres en l'orde del dia, sense que es plantege cap.

6. DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA PRESES DES DE LA DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, D'ACORD AL QUE DISPOSA L'ARTICLE 42 DEL R.O.F.

El Sr. Alcalde, en compliment del que diu l'art. 42 del ROF, manifesta que s'han posat a disposició dels Srs. Regidors les resolucions adoptades des de l'últim Ple ordinari fins l'actualitat.

7. DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL PER DELEGACIÓ DEL PLE MITJANÇANT ACORD DE DATA 14-07-15, D'ACORD AL QUE DISPOSA L'ARTICLE 115 DEL R.O.F.

El Sr. Alcalde, en compliment del que diu l'art. 42 del ROF, manifesta que s'han posat a disposició dels Srs. Regidors els acords adoptats per la Junta de Govern Local per delegació del Ple des de l'últim Ple ordinari fins l'actualitat.

Per l'Alcaldia, després del tractament del assumpte del punt 7 de l'orde del dia de la sessió, sent les 21:25 hores del dia vint-i-sis de gener de dos mil disset, s'acorda una interrupció per uns minuts per a descans dels assistents i procedir a fotocopiar els precs i preguntes presentats pels regidors, continuant la sessió a les 21:30 hores del mateix dia.

D. Vicente Sancho-Miñana Sanchez, interventor de l'Ajuntament, abandona la sessió en el permís de l'Alcalde, no reincorporant-se ja a la mateixa després del tractament del punt 7 de l'orde del dia, sent les 21:27 hores.

8. PRECS I PREGUNTES.

D. Antonio Sanchez Aguado (del Grup Municipal Compromis), s'absenta de la sessió durant el tractament del punt 8 de l'orde del dia, sent les 21:31 hores, reincorporant-se durant el tractament del mateix punt 8 de l'orde del dia, sent les 21:33. hores.

8.1. PREGUNTA 1 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS

PLENARI 26 DE GENER DE 2017**PREGUNTA 1 - REGIDOR 18**

Abans de començar, dir que intentarem ser directes en les preguntes perquè no hi haja confusions i puguem ser respostes amb la mateixa claredat, tot evitant d'aquesta forma situacions com les del plenari anterior.

Bé, en primer lloc ens dirigim al regidor de participació ciutadana, ara que, entenem ja ha pres possessió del càrrec i tindrà més elements de judici respecte a aquesta àrea:

Al llibre de festes apareix la figura del Regidor 18 com una proposta que facilita la participació en el plenari de la gent del nostre poble. És evident que, tot i que aquesta podria ser la intenció de l'equip de govern i de la regidora en el seu moment, la mesura ha sigut, fins ara, un fracàs, donat que fins al moment sols hi hagut una pregunta en el primer plenari. Supose que coincidirem en l'anàlisi, ja que no s'han aconseguit els objectius que es proposaven.

Des de Reiniciem Canals vam proposar, també, en el seu moment, a la regidora, la modificació del nom de la proposta. Creiem que es tracta d'un error el fet de no apel·lar a la població femenina. És per tots ben sabut que si la participació de la ciutadania ja resulta complicada, més ho resulta la participació femenina i més en política. És necessari apel·lar a aquesta meitat de la població, perquè allò que no s'anomena, no existeix. I si aquest aspecte és ja important en la política, ho és més en una iniciativa de participació ciutadana. Pensem que es tracta d'un error a corregir.

Les nostres dues preguntes són:

- Per una banda si el regidor té al cap fer alguna modificació de la proposta de Regidor 18 per aconseguir una major participació.
- I, per altra banda, si es té intenció de modificar el nom per tal d'apel·lar de forma directa, a la població femenina.

Moltes gràcies!

Vicent Tornero
Reiniciem Canals



Edgar Bellver
Reiniciem Canals



El Sr. Lluç Orts (del Grup Municipal Socialista) manifestant que bona nit, bé jo també intentaré ser clar i directe en les respostes. A la primera pregunta estic d'acord en la visió que doneu. El regidor número 18 era al meu parer una molt bona idea que no va quallar. I que si que tinc en ment la modificació?, no sé de quina manera, però sí que és mantenir aqueixa proposta perquè la ciutadania participe en el plenari, però no conforme està ara, perquè a la vista està que no ha funcionat. Per tant sí, sí que vull utilitzar-ho i si vull modificar-ho. D'altra banda de modificar el nom per tal d'apel·lar a la població femenina, vaja per davant que al cap i a la fi aquesta proposta inicialment la va fer una regidora, llavors jo crec que ella també se sentia apel·lada quan deia regidor 18. De totes maneres, com vostès sabran, i sí no saben li'l dic, jo estudie filologia, estudie filologia hispànica no catalana. Crec que al cas com és romànica també ho he estudiat, confondre gènere i

sexe és un error comú, però continua sent un error, el valencià, el castellà i la majoria de llengües romàniques, a diferència del romanès, el gènere neutre del llatí és va assolir en la forma que s'utilitza per al masculí, la qual cosa no vol dir que siga masculí. De la mateixa manera que dir regidor també incloga a les regidores, si es diu regidors jo també em sent identificat, de tota manera, no crec que aquest siga el punt on focalitzar l'atenció del regidor número 18 o regidora número 18 i no en el seu ús i la seua funcionalitat, gràcies.

8.2. PREGUNTA 2 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS

PLENARI 26 DE GENER DE 2017

PREGUNTA 2 - MEMÒRIA HISTÒRICA

Al plenari de novembre del 2015, es va aprovar una moció en què es demanava l'elaboració d'un catàleg de símbols feixistes de la població per valorar la seua retirada. Des de Reiniciem Canals, qui vam organitzar una xerrada la passada setmana per aprendre i reflexionar sobre la nostra memòria, no veiem cap treball en aquest sentit per part de l'Ajuntament. En aquesta xerrada, a la qual van assistir com a ponents 4 persones amb un bast coneixement en la matèria, vam poder parlar amb un d'aquests membres de la taula, el professor de la Universitat d'Alacant [REDACTED] de les ajudes que per part de la diputació s'han oferit a les poblacions que així ho han determinat.

Es tracta de les BASES REGULADORES PER A SUBVENCIONS DESTINADES A PROJECTES DE RECUPERACIÓ DE LA MEMÒRIA HISTÒRICA A LA PROVÍNCIA DE VALÈNCIA, que van aparèixer al butlletí provincial del 6 d'octubre del 2016. On en l'apartat de conceptes subvencionables apareix, entre altres: La retirada de símbols a què fa referència l'article 15 de la Llei 52/2007, de 26 de desembre, així com la substitució de les denominacions de la guia municipal de carrers d'aquelles que incomplisquen el que estableix l'esmentat precepte. Diu que estes subvencions estan destinades a les entitats locals de la província de València, de manera que, com resulta evident, la nostra població podria haver-se acollit.

Però per a la nostra sorpresa, el passat 9 de gener, es van anunciar per part de la diputació les subvencions atorgades, a poblacions entre altres com Ontinyent o Albaida, així com aquelles poblacions a qui s'ha desestimat la sol·licitud. I Canals no apareix, ni en les concedides, ni en les desestimades. La qual cosa suposa, o així ho entenem, que el nostre ajuntament ni tan sols va demanar aquesta subvenció. Tenint en compte que una de les raons que sempre s'ha donat per frenar aquesta iniciativa ha estat la falta de personal o el fet de no voler que supose un alt cost per a l'Ajuntament, no podria haver-se presentat un projecte per tal de ser subvencionat per la diputació, evitant així el cost per al nostre Ajuntament i amb la possibilitat de, mitjançant aquesta subvenció destinada a aquests efectes, contractar personal qualificat que fes aquest catàleg? Sembla que o bé no s'hi ha volgut, o bé no es valora i per tant no existeix interès ni preocupació al respecte.

- Ens agradaria que se'ns confirmara si, com sembla evident, no es va presentar cap projecte per demanar la concessió d'aquesta subvenció.
- En segon lloc, i més important, si continua havent-hi interès en el projecte. I si és així quins són els passos que s'han fet al respecte i quins estan planificats per fer-se.

Moltes gràcies.

Vicent Tornero
Reiniciem Canals

Edgar Bellver
Reiniciem Canals

El **Sr. Orea Pedraza** manifestant que jo vaig a intentar també ser molt concret. A banda de la iniciativa plenària de l'any 2015, hi ha una iniciativa de tot l'Equip de Govern en aquesta matèria i contínua. Per tant la segona pregunta, contínua un interès des del minut 1 que pugem a aquesta taula. I el que esta fent-se és el que es va informar en una comissió, no recorde el mes, es va informar en una comissió, on vostè va assistir i és que hi havia un conveni, s'estava fent un conveni en la Universitat de València perquè fóra la Universitat de València la que fera el catàleg que diu la Llei de memòria històrica. Referent a la subvenció, quan aquest regidor va veure el contingut de la subvenció, va veure que els apartats per desgràcia, els apartats subvencionables, doncs a Canals no li servien perquè per sort no tenim retirada de símbols, ni tenim la substitució almenys que aquest regidor sàpiga, la substitució de denominacions en la via municipal, que eren entre uns altres no tots, entre uns altres els conceptes de subvenció. Per tant, en aqueix moment, es va valorar que presentar una subvenció un projecte per a ser desestimat, perquè no entre ja en els bases de la subvenció, em semblava absurda la presentació. El projecte existeix, la Universitat es posarà, ara que tenim un pressupost no aprovat de forma definitiva, tenim un pressupost per a aqueix treball, ens posarem a fer aqueix treball que és el compliment de la Llei de Memòria Històrica,

El **Sr. Alcalde** assenyalant que afegir també que la Corporació té un interès màxim a fer aquest expedient.

8.3. PREGUNTA 3 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS

PLENARI 26 DE GENER DE 2017

PREGUNTA 3 - GRUPS DE MÚSICA LOCALS

Arran de la moció que des de Reiniciem Canals vam presentar per crear una associació de grups de música locals, vam preguntar a la regidora al plenari de setembre en quina situació estava i ens va dir que en passar la fira es reuniria amb els grups de música local per assentar les bases del projecte de col·laboració entre aquestos i l'Ajuntament. En relació a açò ens agradaria saber:

- Si s'ha portat endavant aquesta reunió.
- I, si ha sigut així, quines són les conclusions que se'n trauen de la mateixa.

Moltes gràcies.

Vicent Tornero
Reiniciem Canals

Edgar Bellver
Reiniciem Canals

D. Francisco López Trigueros (del Grup Municipal Popular) abandona la sessió, no reincorporant-se ja a la mateixa, durant el tractament del punt 8 de l'orde del dia, sent les 21:41 hores.

La **Sra. Ibañez Belda** (del Grup Gent de Canals) manifestant que bona nit, la reunió no s'ha fet. Es farà a principis de febrer. He tingut mala agenda, es farà a principi de febrer.

8.4. PREGUNTA 4 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS

PLENARI 26 DE GENER DE 2017**PREGUNTA 4 - MEDI AMBIENT**

En relació a l'àrea de Medi Ambient, ens arriben una sèrie de dubtes que ens ha fet arribar un veí de Canals, i els transmetem al regidor perquè puguin ser resolts en aquest plenari:

- Quants arbres monumentals hi ha catalogats a Canals? Quins procediments de protecció estan portant-se endavant amb aquests?
- De quants treballadors disposa el nostre Ajuntament a hores d'ara treballant a l'àrea de Jardineria?
- Quins tractaments hi ha previstos de cara a la processonària que tant ha afectat en passades temporades?
- Qui s'està encarregant del manteniment de La Tira del Rei?
- D'igual forma, qui s'encarrega del manteniment de sendes i camins, de la neteja, desbrossament, etc.?

Moltes gràcies.

Vicent Tornero
Reiniciem Canals

Edgar Bellver
Reiniciem Canals

El **Sr. Lluch Orts** manifestant que com ha dit abans l'Alcalde jo contestaré les que són meues, i les que no li les passe a Mai. Quants arbres monumentals hi ha catalogats a Canals?, com a arbres monumentals solament tenim la Lloca, com a arbre monumental. Hi ha a més un pi a la partida de Terrers, perdó Vinyals, que és d'interès municipal, aqueix és d'interès municipal. Els elements de protecció que estan portant-se a la Lloca Mai te'ls sabrà dir millor que jo, perquè és de la seua competència. El pi aquest en concret, es visita, es veu l'estat, de fet ara mateix estem esperant que es passen preu per a tallar unes branques que té aqueix pi que estan seques i s'han de llevar. Després de quants treballadors disposa el nostre Ajuntament de jardineria?, és de Mai, però consta té dos.

La **Sra. Castells Villalta** (del Grup Compromís) assenyalant que si, dos, u de la brigada i un altre que és contractat, una empresa contractada.

El **Sr. Lluch Orts** manifestant que els tractaments previstos de cara a la procesionaria a açò també respondrà Mai. I la tira del Rei s'encarrega l'Ajuntament i la jardineria de l'Ajuntament, i del manteniment de sendes, camins i desbrossaments s'encarrega l'Ajuntament . A més d'açò la neteja del riu, desbrossament de la zona del riu i neteja dels voltants, d'açò s'encarrega Acdema.

El **Sr. Alcalde** assenyalant que el tema dels tractaments que es fan a la Lloca que heu comentat, potser és que Andreu no els coneix, sí que els controlen en Medi Ambient. Jo si se quins fan perquè ja porte més temps ací. Es fan per als fongs, per a un tipus de fong que ataca als plataners. Evidentment com és un arbre monumental, ho fa directament la Diputació, per tant nosaltres allí és el que ens marca la Diputació i les normes que regulen la protecció. Després quant a la tira del rei, perdó la tira del rei no el de la procesionaria volia dir, sí que s'han fet actuacions, em dóna la sensació que s'han posat trampes per a evitar la proliferació, que les femelles puguin reproduir-se vaja, per a confondre, estan fent algun tipus de tractament com a paranys de feromones o de algun estil paregut. Però realment si us ha de contestar algú parlem amb Toni Simó, que Toni

Simó us podrà ampliar molt millor aquesta informació, perquè a mi em sona però exactament no tinc clar el que s'ha fet, però sí que s'ha actuat en aqueix sentit,

La **Sra Castells Villalta** manifestant que es va actuar de manera conjunta, ens reunim amb els tècnics, em sembla que estava també Claudia, Toni i jo. I supose que enguany també ens tornarem a reunir i farem un estudi i un treball eficient. Però baja, que de totes maneres Toni Simó de manera més tècnica us podrà contestar a aquestes preguntes.

8.5. PREGUNTA 5 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS

PLENARI 26 DE GENER DE 2017

PREGUNTA 5 - CENTRE JOVE

Fa uns dies ens va arribar la informació que el centre jove havia estat denunciat per una sèrie d'infraccions en mesures de seguretat. Mitjançant la revisió del registre d'entrada hem pogut veure que existeixen dos butlletins de denúncia amb registre d'entrada 6063 de 30 de desembre, tot i que no hem pogut assabentar-nos del motiu de les mencionades denúncies.

Ens agradaria saber:

- Quins són els fets denunciats.
- Quines mesures s'han pres per tal de corregir les infraccions.

Moltes gràcies.

Vicent Tornero
Reiniciem Canals



Edgar Bellver
Reiniciem Canals



El **Sr. Requena Muñoz** (del Grup Gent de Canals) manifestant que bona nit. Si, efectivament a la fi de desembre es van presentar..., bo, a veure, si t'explique una mica els fets acabarem i serà millor. Es va presentar la patrulla de la policia local en les dependències del Centre Jove i van omplir dos butlletins que feien referència, bé van arribar i van demanar la identificació dels treballadors, els papers de l'empresa, la llicència d'obertura, en fi, tot un seguit de documents que ells entenien que havien d'estar allí al abast. Com tots els documents no els teníem per a poder-li'ls facilitar, vam fer arribar els butlletins, bé no sé si són denúncies exactament, un bolletí a l'Ajuntament que està en mans de l'enginyer que s'està responent. En principi està tot correcte i està tot en ordre, en principi no hi ha cap, cap cosa fora de lloc, que és el que em comenten. De fet ho he corroborat ara mateix, per no dir cap informació falsa, i en principi no hi ha cap inconvenient. T'ho dic per la segona part de les mesures que s'han pres per tal de corregir. En principi no em consta que hi haja cap cosa a corregir, si hi ha alguna cosa evidentment se us donarà part en la Comissió, i se us donarà part a vosaltres també, a tots els membres del consistori, però en principi no hi ha cap cosa fora de l'ordinari. Gràcies

8.6. PREGUNTA 6 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS

PLENARI 26 DE GENER DE 2017**PREGUNTA 6 - TURISME**

Durant aquest mes de gener s'ha celebrat a Madrid la Fira Internacional del Turisme, coneguda com a Fitur, on han tingut presència nombroses poblacions de la nostra província; entre altres, algunes tan properes a nosaltres com Xàtiva, Ontinyent o Enguera. Un total de 40 poblacions de la nostra província. Per contra, Canals no ha tingut presència en la fira. Hi ha moments en què es justifiquen algunes accions amb l'excusa que pot ser bo per al turisme i pel contrari es desaprofita l'oportunitat de tenir presència en una fira internacional on, per exemple, podríem continuar treballant per donar a conèixer les nostres singularitats i les nostres festes, festes que a hores d'ara són d'Interés Turístic Autòmic. Com diem, creiem que és una oportunitat perduda. Ens sembla, també, que hi ha una inactivitat molt gran en l'àrea de turisme o, almenys eixa és la sensació que ens fa. Ens agradaria saber:

- En primer lloc, quina ha sigut la raó perquè Canals no ha tingut presència a Fitur.
- En segon lloc, quines actuacions estan a hores d'ara en funcionament en l'àrea de turisme.

Moltes gràcies.

Vicent Tornero
Reiniciem Canals

Edgar Bellver
Reiniciem Canals

La **Sra. Ibáñez Belda** manifestant que dir-vos en primer lloc que Canals si que ha estat en FITUR, no presencialment nosaltres, però si ha estat en dues variants. Canals ix en la revista Viajar, aquest mes de gener, que ha estat present en FITUR, i que Canals ha aparegut en la revista Tur i Festa, en 3 pàgines de promoció de Torreó dels Borja, i també va estar en la revista de gener en una edició especial juntament amb Alcoi, la revista de Tur i festa que la protagonista fins i tot en la portada era Canals. Val, no estem pel cost que té un estant i la partida de turisme és reduïda, però sí que estem treballant, dóna la sensació que no, però tot el contrari. Per primera vegada a l'octubre es va fer la primera ruta turística a Canals, on van participar 80 persones, va ser un èxit, on van tenir interès que es continue, es tornarà a fer. Estem treballant en el Torreó, tenim ací a XXXXXXXX, en XXXXX vam fer una visita juntament amb l'Alcalde a una Torre semblant a la nostra, prenerem nota, estem comprant unes vitrines, que donaran més identitat i on posarem les pedres que ens han quedat, les dignificarem. Hem demanat una còpia de les bules més importants del Papa Calixte al Vaticà per, com si diguérem, donar aqueixa forma més al contingut de no ensenyar solament el Torreó, sinó donar-li més importància, que no siga solament les escales pujar i baixar. Aquest cap de setmana hem tingut la visita d'uns jubilats de Madrid i de Gandia, on s'ha obert el Torreó i han visitat el oratori dels Borja. Estic treballant al costat de les mestresses de casa a fer una ruta turística juntament amb el Torreó, el oratori i una terrisseria de Canals, i que passara a Tiryus de la Comunitat Valenciana, Tiryus València, es a dir a Espanya. I tot açò ho tenim dins de la limitació que tenim en turismo. Estem en açò, açò és un camí que es comença i que el final continuara. A part s'està treballant per fer l'expedient a fer Canals festa d'interès nacional, és un expedient que té unes pautes, una vegada s'ha cobert l'autonòmic, que és com al fet que passen uns anys i s'està agafant la documentació de com s'estableixen els vespres, com és la cerimònia de l'encès de la foguera, que cançons són específiques de Canals, com és l'himne de Sant Antoni..., tot açò s'està plasmant en un expedient

que es presentara a l'interès nacional de la nostra festa. El camí continua i jo crec que Canals dins dels seus recursos sí que ha estat present en FITUR, nosaltres no hem pogut anar, sabíem que el dia de la comunitat és el 19 de gener, podeu imaginar que potser és molt esforç per conforme cauen les nostres festes, però bé la intenció està. Canals estarà inclosa en la ruta dels Borja, la ruta dels Borja és un projecte que està iniciat i comença ja, el que passa és que s'ha presentat en FITUR però encara no tenim els logotips, no tenim el treball fet, és tot innovador. De seguida que ens passen des de l'ajuda de turisme, farem el nostre granet d'arena i la nostra importància per continuar aqueixa ruta dels Borja, que açò ja està fet, però que s'ha de fer la pàgina web, s'ha de passar logotips, totes aqueixes coses és el que estem treballant en Turisme, gràcies.

El **Sr. Alcalde** assenyalant que jo volguera afegir unes coses. Evidentment, crec que ha sigut bastant àmplia la resposta. Jo des que ostente l'Alcaldia he fet diferents entrevistes, preferentment amb la presidenta de la Diputació. A part també va estar ací la vicepresidenta de la Diputació visitant-nos, per a intentar potenciar la figura dels Borja al nostre municipi. Crec que ha tingut un resò important en diferents mitjans, i crec que, és la meua opinió, açò ha fet que la Generalitat a través de la Direcció general de Turisme se interese. Vaig estar jo en una reunió que van convocar a Xàtiva, en el mes de novembre crec recordar, amb tots els alcaldes els quals podrien estar afectats per la ruta dels Borja, o podrien estar en pobles en els quals s'ha pogut o tenim patrimoni al voltant de la figura dels Borja. Estava Xàtiva, estava Gandia, estava Simat de la Valldigna, estava Albaida, estava Canals, òbviament, i allí va començar el que estava comentant de la ruta dels Borja, la ruta dels Borja però ja diguem com una entitat real, no com ara que es parla de la ruta dels Borja però no se sap ben ningú que és. Alguns van a Xàtiva i uns altres van a Gandia i és la ruta dels Borja. Per tant crec que estem treballant la corporació, la Regidora de Turisme està treballant i en aquesta reunió que vam estar a Xàtiva es van començar els tràmits, i en FITUR va estar Canals, sí que va estar Canals, van haver-hi imatges de Canals en un video que van venir a gravar tant del oratori com de la Torrassa. Evidentment Canals, nosaltres no vam estar. També preguntàrem al Diputada de Turisme de la Diputació de València la possibilitat de tenir un espai i ens va dir que era inviable econòmicament per a nosaltres, que ens convidava a altres alternatives com pot ser la fira de les nacions que es farà en la plaça de bous i ho farem i estarem. I bé, no solament açò, quant a turisme jo crec que es treballa molt i vaig a posar dos exemples, la visita de 800 boixeteres, que al final de tot vénen i coneixen el nostre municipi i al final és un treball que es fa des de la Regiduría de Turisme i crec que és un bon treball, i d'altra banda la volta ciclista. Crec que la volta ciclista a la Comunitat Valenciana, a part de l'impacte esportiu que suposa, la nostra visió a part de que puga ser una prova esportiva de molt interès, nosaltres el que cerquem és donar ressò del que és el nostre poble a la resta del nostre país i per tant crec que serà una oportunitat per a eixir en diferents espais i intentar potenciar el poc que tenim per a poder oferir-ho a l'exterior. Solament volia afegir això.

8.7. PREGUNTA 7 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR



Pregunta dirigida al Alcalde/President de l'Ajuntament de Canals:

L'any passat i també al mes de gener, li vam preguntar al regidor d'esports sobre l'estat de pagament i justificació de les subvencions de l'any 2015, aquell any encara continuava la versió proposada per l'anterior legislatura i que consistia en la concessió d'unes subvencions nominatives als pressupostos d'aquest Ajuntament.

Aquest any li preguntem per l'estat de pagament i justificació de les subvencions del 2016 que han passat a ser concurrents. Entenguem que aquesta informació no la tindrà disponible per tant li preguem que si no es molta molèstia ens la facilite per escrit.

Per aquest motiu li fem les següents preguntes:

1. ¿Quina es la valoració que fa l'equip de govern d'aquest canvi de modalitat en les subvencions?
2. ¿Han preguntat a les diferents associacions quina es la valoració que fan de les mateixes? Si es així, ¿Que opinen? En cas contrari, creguem que seria una manera sana de millorar aquestes el demanar la seua opinió.
3. L'any passat el regidor ens va dir que es van retardar més del que ell volia, però que el canvi de modalitat els va obligar. Aquest any ja tenen molta feina avançada, o això esperem. ¿Quina es la planificació que es té per a aquest any? ¿Van a començar les nostres associacions a rebre aquesta ajuda abans que l'any passat?
4. La quantitat destinada a subvencions a vingut reduint-se els últims anys, 2015 al voltant de 160.000€, 2016 al voltant de 140.000€, i aquest any 120.000€. Algunes associacions han desaparegut i altres han deixat d'organitzar esdeveniments, ¿no creu que amb aquesta política de subvencions fa cada any més difícil la seua tasca?

Canals, a 26 de Gener del 2017

Antonio Pérez García

Portaveu del Grup Popular

El Sr. Alcalde manifestant que bé, si que trobe que puc contestar-te a les preguntes i per tant vaig a contestar-te-les. De totes maneres si vols després li les fare arribar també a Garrido per a ampliar-te alguna ..., bé la valoració quant a la modalitat de passar d'una forma de subvencions nominatives a concurrents, evidentment nosaltres ho valorem positivament, no pot ser d'una altra forma, és la nostra opció. Decidim que aquesta era la millor manera, perquè aquestes anaren unes subvencions objectives en les quals totes les associacions i clubs esportius del poble pogueren participar en igualtat de condicions i per tant, no pot ser d'una altra forma, creiem que ha sigut positiu. Evidentment l'engegar un canvi tan radical, com és d'una manera a una altra, doncs ens ha costat una mica, en el moment en què el tu aproves unes... bé tu ho saps perquè has estat com a regidor d'hisenda i d'esports, quan són nominatives una vegada s'aprova el pressupost si no hi ha al·legacions a partir d'ací es poden fer pagaments de les subvencions. En el nostre cas les concurrents doncs s'han de fer ara les bases, al fil que s'ha fet de les bases, evidentment José Ramón Garrido està malalt i sóc jo mateix el que estic treballant en companyia del Tècnic d'Esports, XXXXXXXX, i ja ens hem reunit diverses vegades, per a començar a perfilar, intentar canviar les coses que no ens agraden respecte de les anteriors de l'any passat i avui he de dir que aquest matí si que ha vingut José Ramón i hem parlat també ell i jo dels dubtes que jo tenia i hem avançat molt. Ens hem reunit també en el Departament d'Intervenció per a aclarir alguns dubtes que teníem i demà

començarem ja el tràmit perquè es puguin aprovar les bases, esperem que com més prompte millor isquen i que no es retarden. Som conscients que molts clubs esportius estan amb l'aigua al coll, per dir-ho d'alguna manera, perquè tenen necessitat d'aquests diners per a poder tenir un funcionament normal i evidentment intentarem que açò es faça com més prompte millor. Quant a la reducció dels últims anys, des del 2015, evidentment en el 2015 jo cree recordar-li una vegada a José Ramón Garrido un comentari que feia quan deia que els 160000 euros corresponien a un any d'eleccions i per tant ací semblava que es pujava la quantitat per a intentar aconseguir més a aquestes associacions. Hi ha hagut una reducció, si, respecte als altres anys, però enguany el que cal tenir en compte, si has vist els pressupostos que estic convençut que els has vist, a part dels 120000 euros que hi ha en les subvencions en la subvenció de l'any passat, els esdeveniments esportius que organitzaven els diferents clubs, es pagaven via subvenció, ara perquè així ens ho ha recomanat el departament d'intervenció, aquestes proves esportives que es pagaven directament hi havia subvenció serà l'Ajuntament el que serà l'organitzador i per tant aquesta en un altre apartat. Per tant la reducció no és tant de 140000 a 120000, hi ha hagut reducció òbviament, també tu fas esment al fet que han desaparegut algunes associacions i açò també ha de reflectir-se en el pressupost, i també doncs que al final és una opció de l'equip de govern, els diners que té a coses que valora o que té més prioritat que unes altres. Per tant és una opció política i la reducció de les subvencions doncs així és. Val. No se si t'he contestat, de totes maneres jo ho passaré a José Ramón perquè t'ho passe.

El **Sr. Orea Pedraza** assenyalant que és una anotació al Sr. Alcalde. Estic veient que les dades són incorrectes perquè diu que enguany les subvencions són de 120000. S'ha de recordar que es canvien els criteris, són 120000 més 35000 euros que hi ha en... val solament reflectir açò.

El **Sr. Pérez García** (del Grup Popular) manifestant que els 35000 euros no són subvencions, no regidor d'hisenda, l'Alcalde ho ha explicat bé és una partida destinada per a esdeveniments, que altres anys estava, no tenia tanta quantitat però estava, i no és subvenció és una partida per a esdeveniments esportius.

8.8. PREGUNTA 8 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR



Pregunta dirigida al regidor de Patrimoni de l'Ajuntament de Canals :

Fa dos anys que l'Ajuntament va aprovar en sessió plenària una moció de Gent de Canals en la que es sol·licitava que s'establira una normativa que regulés la utilització del Alberg i l'Aula de la Natura de Canals.

La passada legislatura almenys el servei del bar es venien prestant arrel d'uns contrats de concessió de servei. D'esta forma almenys pretenia que aquesta instal·lació seguirà tenint un us i manteniment de la mateixa.

El actual alcalde a la seua intervenció recalrava:

"creiem que qualsevol espai on es faça ús per part de les persones s'ha de regularitzar. Cau pel seu propi pes, i no sols és bo per la possible responsabilitat, sinó pel bon funcionament d'este espai"

Inclús reclamava que es potenciara més aquest espai.

La portaveu del grup socialista manifestava: *"nosaltres els socialistes demanem que la regularització es faça amb la col·laboració dels grups ecologistes i de medi ambient locals i dels ciutadans."*, ací tenen una nova proposta de participació.

A mes a mes, de la moció podem extraure el següent paràgraf:

"Entenent que l'Alberg i l'Aula Natura podria donar-se-li una major utilitat, facilitant el gaudi d'aquestes instal·lacions a quants col·lectius socials o amics ho sol·liciten, així com la transmissió de continguts medi ambientals."

Han transcorregut dos anys des de que es va aprovar per unanimitat aquella moció.

Per aquest motiu li formulem aquestes preguntes:

1. ¿En quina situació es troba aquesta normativa que es va acordar tramitar?
2. ¿Creuen que continua sent important aquesta instal·lació i per tant iniciar aquest procediment?

Antonio Pérez Garcia

Portaveu del Grup Popular

El Sr. Orea Pedraza manifestant que bé, doncs evidentment que és important aquesta instal·lació. I li informe per si de cas vostè no tenia coneixement, en primer lloc, quan entrem l'Equip de Govern ens trobem amb una irregularitat bastant greu de l'immoble de l'Aula Natura, és que no existeix en el Registre de la Propietat, per tant cap expedient que s'òbriga enguany en un projecte públic. I el servei de bar que vostès deien que abans almenys hi havia, doncs també li comunique jo suppose que ho sabrà, el servei de bar cessà per renúncia de l'adjudicatari del contracte. També cal dir que l'Aula Natura, segons la normativa que l'empara, solament pot ser utilitzada per a ser Aula Natura i alberg, aquesta informació que m'ha donat el meu company de Medi ambient, que és el que està portant evidentment en companyia de patrimoni, la normativa que vostè comenta, doncs possiblement malcasa a cedir una part de la instal·lació, solament com a restauració. Per tant el meu projecte és més ambiciós que simplement instal·lar un bar. La retirada del bar no va ser per decisió d'aquest Equip de Govern, sinó que va ser per renúncia, no podem fer res si l'adjudicatari renuncia. La normativa, és a dir, el desenvolupament del reglament està en marxa, vostè ho veurà en les comissions i s'ha fet també i s'ha iniciat en grups mediambientals de la nostra localitat, perquè així ho entenem, des de primera hora.

8.9. PREGUNTA 9 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR



Pregunta dirigida a la concejal delegada del Mercado Municipal:

Según información obtenida por los comerciantes del mercado municipal, estos últimos días y agravado por la meteorología adversa, están sufriendo las inclemencias del mal tiempo y el frío.

Nos han informado que el aparato de calefacción lleva varios días estropeado, esto empeora las condiciones de trabajo de los comerciantes, y minimiza la afluencia de gente que visita esta instalación para hacer sus compras.

Además, tenemos quejas por parte de la asociación de comerciantes del mercado porque hace tiempo que la delegada de esta área no se pasa por la instalación ni se preocupa del estado de la misma. Tampoco tiene reuniones con esta asociación para escuchar sus inquietudes y quejas.

Por todo lo expuesto anteriormente le formulamos las siguientes preguntas:

1. ¿Sabía del estado en el que se encontraba el aparato de calefacción? ¿Cuándo se va a proceder a reparar el mismo?
2. ¿No cree que esta asociación de comerciantes es también importante y que una relación cercana a esta mejorara el servicio que se presta en el mercado municipal? ¿Tiene pensado establecer un calendario de visitas y reuniones con ellos?

Desde nuestro grupo siempre se ha considerado que se debe mostrar cercanía con cada una de las asociaciones del pueblo, ya que todas ellas realizan un papel muy importante dentro del mismo.

Celia Bononad Martínez

Concejal del Grupo Popular

La **Sra. Castells Villalta** manifestant que bona nit a totes i tots. Bé, sí que sabia de la realitat de l'aparell de calefacció per dues vies. Alguns comerciants s'han posat en contacte amb mi, la meua mare mateix va venir a donar-me les queixes i, sobretot i el més important, és que jo també tinc una relació diària amb el cap de la brigada, amb XXXXXX, de la brigada d'obres i serveis i tenim una relació de feedback, és a dir jo diàriament li comente les incidències que jo puga veure, o els meus companys o companyes, i ell també em transmet les seues. Evidentment ha fet uns dies de molt de fred, moltes inclemències meteorològiques, que també ha propiciat que la temperatura estiguera molt més freda. Tinc constància que l'empresa ha passat diverses vegades, també les portes s'obrin amb freqüència i es queden obertes, açò és un dels problemes que tenim i tu ho sabràs Celia. I avui mateix estava parlant amb XXXXXX. El problema és que s'ha reiterat diverses vegades allí el de l'empresa Ajuntament amb XXXXXXXX, i la resistència està trencada, avui mateix he estat parlant en ell, demà estaré insitu en el mercat i veurem. Perquè el tema és que la caldera també és molt vella. Demà anire a veure-la però la resistència la canviarem i ens posarem, ja demà mateix estarà allí l'empresa. Respecte de les visites i reunions, baja, jo crec que la meua regidoria si s'ha caracteritzat per una cosa és perquè és molt propera, jo tinc diàriament informació de la presidenta, d'usuaris, les meues portes i les portes de l'Ajuntament estan obertes, per a qualsevol ciutadà i ciutadana i de manera individual s'han reunit en mi. Sí que és veritat que vaig enguany a fer un calendari de visites i de reunions, perquè evidentment la veu dels comerciants és molt important per a la regidoria. Simplement açò, que el tema de la resistència de l'aparell de calefacció ja demà començara a estar solucionat i evidentment jo crec que si volen posar-se en contacte amb mi, no tenen cap problema. De fet ja ho han fet diverses vegades, gràcies.

8.10. PREGUNTA 10 IN VOCE DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR

El **Sr. Pérez García** manifestant que avui al periòdic Levante hem pogut veure que s'ha publicat l'assignació de les transferències de l'Estat. S'ha fet públic com és l'assignació que rebrà l'Ajuntament de Canals. No hem tingut temps de revisar en el pressupost, però la quantitat que li toca a Canals són 2.731.004 euros. Volíem preguntar si aquesta quantitat és, més o menys, el que tenim pressupostat, en el cas que siga menor si ha pensat o si es veuria afectat el pressupost del 2017, i en el cas que siga major si es té una idea en que es pot destinar aquesta aportació.

El **Sr. Orea Pedraza** assenyalant que doncs contestaré a la pregunta. La veritat és que per no errar els nombres, jo sé que pràcticament és la quantitat del pressupost, la participació del pressupost de l'Estat que ha eixit avui publicat en el diari Levante, però deixa'm que comprove be els nombre, perquè la veritat de cap m'és imposible. Jo si em permetes, arran de la teua pregunta, el que volguera dir és que estem d'enhorabona l'Ajuntament de Canals, com la resta d'Ajuntaments, demà eixirà publicada l'ordre de Diputació i Generalitat que per primera vegada es va a donar una quantitat bastant important. No vaig a afirmar tampoc la xifra, però superior als 400000 euros del fons de cooperació local compartida entre la Diputació i la Generalitat. La veritat és que són uns diners que ens vindran molt bé, son diners que no estava previst en el pressupost i per tant jo crec que és un motiu d'alegria per a tots.

8.11. PREGUNTA 11 IN VOCE DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR

El **Sr. Pérez García** manifestant que la segona pregunta en veu és que el 16 de gener, en plenes festes de Sant Antoni, a la vesprada rebem un missatge recordant-nos que les invitacions que rebem els regidors són a títol personal i intransferibles, quan aquest fet ja se'ns havia informat per escrit. I les preguntes van relacionades al fet que és degut aquest missatge, si és que algú ha fet cas omís d'aquesta norma, o aquesta apreciació que venia quan se'ns van donar les entrades.

El **Sr. Alcalde** assenyalant que doncs contestaré jo però potser el que podria contestar-te és el company regidor que tens al costat. Jo et contestaré en el que sé. Sembla que quan arribarem al primer vi d'honor de la foguera, havien dues persones assegudes en el lloc dels regidors, aquesta persona va dir que les invitacions li les havia facilitat un regidor, no ens va voler dir qui era. Bé, jo no estava present, per cert, però sembla ser que no va voler dir qui hi havia sigut, simplement doncs Fernando el acompanyà i acomodà en un altre lloc i ja està, que jo sàpia. Es va dir perquè simplement no és una qüestió de persecució de ningú, simplement la persona, Fermín en aquest cas, per si de cas, s'entén que tots som majors, però per si de cas, es va enviar a tots però a vosaltres i a nosaltres, no per cap cosa. Vaig veure algun comentari que us vau molestar, no entenc perquè, però bè cadascun s'agafa els empipaments conforme vol. Simplement era per aqueix motiu, perquè va haver-hi una persona que va dir que se li havien donat les entrades i açò suposa evidentment, una incidència. Tots confirmem la nostra assistència i tenim els llocs preparats, i evidentment no es pot donar a una altra persones, simplement era per açò.

8.12. PREGUNTA 12 IN VOCE DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR

El **Sr. Pérez García** manifestant que finalment, bé he dit pregunta, és una pregunta, un prec, va relacionat en el tema de la il·luminació extraordinària que ve posant-se en aquestes dates de nadal i festes patronals. Justament eixia de Aiacor venint cap ací i justament ja les havien llevat. Al final és un tema que és complicat, sabem que ja ho ha comentat també i ho ha parlat la nostra regidora amb l'Alcalde, sobre una instància de certs comerços que es van veure una mica desfavorits en aquest repartiment. Llavors per açò dic, que més que una pregunta, era pregar que intentem a l'any que ve, intentar equilibrar, ja et dic que sé que és una cosa molt complicada i també m'ha vingut al cap, perquè quan eixia del poble dic, si s'hagueren donat la mateixa pressa a llevar les llums en el que han tardat a venir a arreglar-les... Ja et dic, en Aiacor si han estat un mes i mig, han estat un mes el 90% apagades. La veritat és que l'Ajuntament es gasta diners en il·luminació extraordinària i crec que d'alguna forma hauríem de controlar que estigueren al 100 per 100, perquè al final és diners que hem

pagat entenc jo que l'empresa ja els ha cobrat o els cobrara i no hi ha forma, tenim que intentar exigir una mica de responsabilitat.

La **Sra. Ibañez Belda** manifestant que vaig donar explicacions que són reals, hi havia una distribució desproporcionada en l'Avinguda, però també vaig dir que era per circumstàncies del mal temps i l'empresa em va dir que venia a penjar, que cablejar no podia per les circumstàncies meteorològiques, que és quan es van penjar. No tenia una altra. Ahir a la nit es van despenjar totes. A principi de febrer vénen a clabejar tot, les pedanies i el poble nou, perquè, si us fixeu les garlandes són les mateixes que l'any passat, perquè la mateixa empresa ens va dir com l'any passat van aguantar anem a posar les mateixes i no canviem els logotips i les formes. Sabem que els cables tenen molts anys. Al febrer cablejaran i estarem damunt d'aqueixa repartició. En l'Avinguda el que passà és que uns cables estaven trencats, uns altres no estaven adequats, llavors no vam poder posar-ho bé, però que som conscients i aqueix error, al febrer ja estarà..., al setembre ja tindrem una participació en la fira de llums extraordinàries perfecta.

8.13. PREC Nº 1 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS

PREC 1 - PONT DE L'ARCA

Ens arriba, per part d'un veí del nostre poble, la petició a l'Ajuntament perquè es tinguen en consideració els badalls que a hores d'ara té el conegut com a Pont de l'Arca. Demana que es valore la necessitat de fer alguna intervenció al respecte per tal d'evitar algun desprendiment.

Moltes gràcies.

Vicent Tomero
Reiniciem Canals

Edgar Bellver
Reiniciem Canals

El **Sr. Alcalde** manifestant que et refereixes al pont de la carretera Corts Valencianes, òbviament, el pont de l'Arca. Pregunte per tenir-ho en compte, per situar-me jo.

La **Sra. Castells Villalta** manifestant que si puc un minut solament?. Jo demà mateix, em reunisc en XXXXX per a fer una passejada pel més rellevant. Manu, anirem insitu i ho veurem. Si és qüestió d'o una miqueta de menys engranatge ho farà la brigada i si no anirem amb XXXXX i amb XXXXXX i ja ens diuen. Ja us ho traslladarem a vosaltres. Gràcies.

8.14. PREC Nº 2 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS

PREC 2 - PLENARIS

En aquest prec el que demanem, i crec que no és la primera volta que ho fem, és que les decisions i allò que es diu en les sessions del ple no quede en sac buit, donat que es tracta de l'òrgan principal de decisió del nostre Ajuntament. Vegem en algunes actes com se'ns ha respost a preguntes i se'ns ha dit que, com faltava informació, se'ns faria arribar i no se'ns ha fet arribar. Al plenari de setembre la regidora de fira i festes ens va dir que ens faria arribar el plec de condicions de la contractació de la carpa de la fira i no ens ha arribat, i en la pregunta en què demanàvem que se'ns fera arribar per escrit l'objectiu del curs polític de cadascuna de les àrees, -atès que enteníem que no podia fer-se al plenari per part dels nou regidors i regidores- també es va dir que se'ns faria arribar i no ha estat així. Per tant, demanem que es tinga en consideració allò que es diu a plenari i la nostra tasca com a oposició; la nostra tasca no pot ser la d'anar continuament darrere de la documentació que ens cal.

Moltes gràcies.

Vicent Tomero
Reiniciem Canals

Edgar Bellver
Reiniciem Canals

El **Sr. Alcalde** manifestant que bé, prenem nota. Jo supose que serà moltes vegades que diem que contestarem per escrit, jo crec que és més una qüestió que se'ns passa i passa el temps i després no ens adonem... intentarem articular un sistema perquè el que diga que es faça per escrit, crec que fem poques per escrit, però per exemple aqueixa òbviament no ha de fer-se per escrit. De tota manera jo demà li diré a José Emilio, perdó no sé si estarà demà, però que no se'ns oblide, fes-nos memòria, si és una qüestió puntual ens la reitereu si no vos contestem, jo no tinc cap inconvenient.

8.15. PREC Nº 3 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR



Prec dirigit a l'Alcalde/President de l'Ajuntament de Canals:

Al passat plenari ja vam preguntar sobre aquest tema, i una volta rebuda la seua resposta que vinga per davant li agraïm per la seua rapidesa, hem revisat les dades i no son massa alentadores.

El tema sobre el que li volem preguntar es sobre la gestió personal als torns que realitzen els nostres agents de Policia.

El regidor de seguretat ciutadana ens va confirmar al passat plenari que *"en alguns torns sols hi havia un agent al carrer i un al repton, cosa que aquest regidor no li agrada en absolut."* e inclús ens va dir que *"aquest regidor i l'alcalde van adquirir un compromís davant de la plantilla de policia que almenys garantirien que als torns de nit hi hauria almenys 2 agents."*

En la plantilla que ens ha facilitat trobem les següents dades:

Al mes d'octubre:

- 1 torn de mati amb un únic agent
- 3 torns de vesprada amb un únic agent

Al mes de novembre:

- 2 torns de mati amb un únic agent

El que significa que aquest dies no hi havia cap agent de patrulla. No se si el regidor no ens heu va dir per oblit o amb intenció d'ocultar aquesta problemàtica.

Vegem a mes a mes, molts torns de nit durant el mes d'octubre on sols hi havia 2 agents, això vol dir un al reten i l'altre patrullant, esperem que el compromís es limitara sols a aquest nombre d'agents i no que hi haurien dos patrullant i un al reten.

La passada legislatura el grup de Gent de Canals, hui al govern, va ser molt crític amb el grup popular reclamant en varies preguntes que *"hi havia hagut dies en que el servei de Policia havia tingut sols un agent de patrulla quant per a nosaltres, Canals es el suficient gran com per a intentar que esta situació no ocorrega mai."*

Per aquest motiu li preguem el següent:

- Millore la gestió del recursos personals de la Policia Local per a aquestes situacions no tornen a ocórrer.

Canals, a 26 de Gener del 2017

Antonio Perez Garcia

Portaveu del Grup Popular

El Sr. Alcalde manifestant que bé, prenem nota i ho tindrem en consideració.

I no havent més assumptes que tractar, la Presidència procedeix a alçar la sessió essent les vint-i-dos hores i vint-i-tres minuts del dia vint-i-sis de gener de dos mil disset.

L' Alcalde

El Secretari

-Joan Carles Pérez Pastor-

-José M^a Trull Ahuir-